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ODVOZ TŘÍDĚNÉHO ODPADU 
 

Tříděný odpad je odvážen pracovníky Obce Světlá Hora v těchto dnech: 
 pondělí       6. ledna 2025  v 6:00        2. týden 

                       pondělí     20. ledna 2025  v 6:00        4. týden 
 

PROVOZNÍ DOBA SBĚRNÉHO DVORA  
 

    ÚT           6:00 -17:00 hod 
    SO           7:00 -11:00 hod 

 

           ODVOZ KOMUNÁLNÍHO ODPADU  
 

Komunální odpad - popelnice - budou vyvezeny v těchto dnech: 
                         středa           8. ledna 2025               2. týden 
                         středa         22. ledna 2025               4.  týden 

   
 

 
                  Provozní doba KNIHOVNY         
                   Úterý od 15:00 do 18:00 hod. 
           24. a 31. 12.2024 bude knihovna uzavřena 

 
 
 

ORDINACE ZUBNÍ LÉKAŘKY MUDr. Božena Marková 
 

ORDINACE SVĚTLÁ HORA tel. 554 737 007 

 pondělí     7.30 – 14.30    
 úterý     7.30 – 14.30   
 středa     7.30 – 14.00    
  čtvrtek      7.30 – 14.00   
  pátek                7.30 – 12.00 

 
 

 
PROVOZNÍ DOBA POŠTY ve Světlé Hoře , 

tel. 954279331 
 
 

Pondělí              11:00-12:00      13:00-18:00  
Úterý                   8:00-12:00      13:00-15:00 
Středa                11:00-12:00      13:00-18:00  
Čtvrtek                8:00-12:00      13:00-15:00  
Pátek                   8:00-12:00      13:00-15:00 
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www.svetlahora.cz, 
e-mail: svetlahora@svetlahora.cz  
IČO: 00296392, IS DS : 8ycba46 

Facebook : https://www.facebook.com/svetlahora/ 
Číslo účtu: 25 99 77 646/0300, ČSOB a.s. 

NA POKLADNĚ OBCE LZE PLATIT I KARTOU ! 

Na www.svetlahora.cz lze přehrát všechna hlášení rozhlasu! 
 

Pracovní doba OÚ  
 

Pondělí                 8:00-12:00      12:30-17:00   
Úterý                     8:00-12:00      12:30-15:00  
Středa                   8:00-12:00     12:30-17:00   
Čtvrtek                  8:00-12:00      12:30-15:00  
Pátek                     8:00-12:00 
Sobota                   8:00-10:00 - omezený provoz (vždy jen jedna pracovnice) 

Polední pauza od 12:00 do 12:30!  
 

 
DŮLEŽITÁ TELEFONNÍ ČÍSLA 

 
Policie ČR       158  
Záchranná služba      155  
Hasiči        150 
Jednotné evropské číslo tísňového volání:   112  
Zdravotnické informační centrum  553 777 777 - Tato služba je 
k dispozici 24 hod. denně, a mj. dostanete odpověď k lékařské pohotovostní služ-
bě, ale i případné odborné zdravotnické rady. 

ČEZ poruchová služba: tel. 800 850 860 

A. Šimčík 
P. Hájek 
R. Soroková 
 
J. Vodrážková  
 
Z. Panochová 
I. Šinalová 
 
J. Kalaš 

Starosta obce 
Místostarosta 
Podatelna, evidence obyvatel, 
pohledávky, soc.služby 
Pokladna, matrika, ověřování, 
bytové a nebytové hosp. 
Účetní obce, účetní MŠ 
Pozemky, výstavba, pohřebnic-
tví, životní prostředí, Czech-point 
Veřejné prostranství, sběrný dvůr 

554 773 151, 731 187 205 
606 767 256 
554 773 150, 733 732 429 
 
554 773  157, 702 006 803 

 
554 773 153 
554 773 155, 601 350 427 
 
602 658 124 
 

http://cs.wikipedia.org/wiki/Evropa
http://cs.wikipedia.org/wiki/Telefonn%C3%AD_%C4%8D%C3%ADslo


Strana 4 

LEDEN 2025 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

INFORMACE O ČINNOSTI ORGÁNŮ OBCE,  
dle §97 zákona č. 128/2000 Sv., o obcích:  

„Obec informuje občany o činnosti orgánů obce na zasedání zastupitel-
stva obce a dále jiným způsobem v místě obvyklým.“ 

Usnesení/Hlasování/komentář 

Z činnosti 15. zasedání zastupitelstva obce (ZO) ze 
dne 25.11.2024. 

Přítomní (14): Barčíková Edita, Hájek Přemysl, Bc. Hromádková Marce-
la, Hynek Roman, Kalaš Jan, Pataki Petr, Popovič Jiří, Skála Pavel, 
Svobodová Taťána, Šimčík Alois, Šmatlák Jan, Vilímec Marek, Zámeč-

ník Stanislav, Martin Zelený.  

Omluvení (1): Lukovský František, 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje zápis z Finančního výboru ze 
dne 16.10.2024. 

(Hlasování PRO: 11, ZDRŽEL SE 3: Hromádková – předsedkyně FV, 
která zápis zpracovala, Hynek, Vilímec) 

Zápis FV byl schválen a zápis z Kontrolního výboru (KV) nebyl větši-

nou schválen. 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje rozpočet obce na rok 2025 v 
odvětvovém třídění rozpočtové skladby v příjmové části ve výši 
69.826.509 Kč a ve výdajové části ve výši 77.979.000 Kč a financování 
ve výši 8.152.491 Kč – úspora z minulých let. 

(Hlasování PRO: 9, PROTI 2: Pataki, Vilímec ZDRŽEL SE 3: Barčíko-
vá, Hynek, Šmatlák) 

Rozpočet, který pokládáme za investiční byl schválený a můžeme pra-

covat na jeho plnění. 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje rozpočtové opatření č. 16. 

(Hlasování PRO: 10, ZDRŽEL SE 4: Hynek, Pataki, Šmatlák, Vilímec) 

Během roku se mohou měnit příjmy, ale i výdaje a k tomu zákon sta-
novil provádět tyto změny rozpočtovými opatřeními. V roce 2024 se 
nám podařilo získat na příjmovou stranu částku ve výši cca 2,7 mil. Kč 
a tako částka byla tímto opatřením použita ve stejné výši na další vý-



Strana 5 

LEDEN 2025 

 

 

 daje z rozpočtu obce. 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje výši odměny neuvolněnému čle-
nu zastupitelstva, který je oprávněn k přijímání projevu vůle snoubenců, že 
spolu vstupují do manželství dle § 74 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., záko-
na o obcích v platném znění dle předloženého návrhu. 

(Hlasování PRO: 13, ZDRŽEL SE 1: Barčíková) 

Tyto odměny musí schvalovat zastupitelstvo obce, dle zákona. 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje částku ve výši 1.200.000 Kč ja-
ko neinvestiční příspěvek příspěvkové organizaci Mateřská škola Světlá 
Hora, příspěvková organizace, Světlá 416, 793 31 Světlá Hora IČO 
19199716 na rok 2025. 

(Hlasování PRO: 14) 

Rozpočet byl MŠ, kde obec je zřizovatel od 01.09.2023, ve stejné výši 
jak pro rok 2024. Z tohoto rozpočtu se neplatí žádné finanční prostřed-

ky na mzdy zaměstnanců MŠ. Ty hradí stát. Je to pouze na provoz. 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje pověření rady obce změnou v 
rozpočtu ve stavu nebezpečí vyhlášeném příslušnými orgány na straně vý-
dajů do výše 3.000.000 Kč. 

(Hlasování PRO: 10, PROTI 2: Pataki, Vilímec ZDRŽEL SE 2: Hynek, 
Šmatlák) 

V letošním roce nás zaskočili povodně. Nechceme na tyto výdaje blo-
kovat finanční prostředky v rozpočtu obce, kdy jsme tam schválili část-
ku ve výši 300.000, -Kč na rok 2025. Nikdo si nepřeje, aby se něco tako-
vého každoročně opakovalo, ale musíme být připravení. Po zkušenos-
tech z letošních povodní je důležité ihned začít pomáhat a okamžitě 
začít s odstraňováním vzniklých škod. K tomu patří provádět objednáv-
ky a jestliže nemáme v rozpočtu dostatek finančních prostředků, tak 
nelze nic objednat a musí se svolávat rada obce a ta má stanovený li-
mit 500.000, -Kč, a proto jen pro tento účel je tento limit navýšený. 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje zmocnění rady obce k provádění 
rozpočtových změn v na konci kalendářního roku 2024 podle §16 zákona 
č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění 
pozdějších předpisů, a to v plném rozsahu na straně výdajové. 
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(Hlasování PRO: 13, ZDRŽEL SE 1: Vilímec) 

Nikdo z nás nemůže vědět, co se na konci roku stane a podle zákonů 
musíme změny v rozpočtu nad schválený zařadit do 31.12.2024 rozpoč-
tovým opatřením. Proto takové zmocnění, abychom měli hospodaření 
obce v souladu se zákony. 
Jak vidíme, tak s limitem v usnesení výše nesouhlasili někteří zastupi-
telé z bývalého vedení a navrhovali limit navýšit pouze o 500.000, -Kč, 
ale i u tohoto usnesení se zdržel jeden zastupitel bývalého vedení ob-
ce. Musím říci, že mě to v těchto okamžicích přišlo docela úsměvné, 
protože asi zapomněli, že od roku 2014 do roku 2022 měla rada obce 
schválený limit ke změně rozpočtu rozpočtovým opatřením 
v neomezeném limitu! Až naše vedení určilo limity pro radu, i když si to 
těmito omezeními sami přiděláváme starosti. A proč jsme si na sebe 
sami upletli bič? Protože jsme nechtěli, aby se stalo to, co v minulosti 
u tohoto bývalého vedení obce, že po schválení rozpočtu v ZO si pak 
rada obce tento rozpočet v radě obce změnila v kalendářním roce na 
výdajové straně o 84 %. Když jsme toto kritizovali v opozici, tak to pře-

ce nebudeme dělat teď sami!  

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje roční odměnu ve výši 4000 Kč 
dle schválených pravidel sociálního fondu čl. III pro Taťánu Svobodovou a 
Přemysla Hájka. 

(Hlasování PRO: 12, ZDRŽEL SE 2: Hájek, Svobodová) 

Jedná se o odměnu pro oddávající na obci, dle zákona, které se musí 

schvalovat v ZO. 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje kupní smlouvu mezi Obcí Svět-
lá Hora, IČO: 00296392, Světlá 374, 793 31 Světlá Hora a Lesy ČR, IČO: 
42196451, Přemyslova 1106/19, 500 08 Hradec Králové – Nový Hradec 
Králové, na prodej nově vzniklého pozemku parc. č. 151/3 trvalý travní 
porost o výměře 456 m2 v k. ú. Podlesí pod Pradědem, dle rozdělení podle 
geometr. plánu č. 332-26/2024, schválený dne 28.03.2024 KÚ pro MS 
kraj, Katastrální pracoviště Bruntál, za cenu stanovenou dle znaleckého 
posudku č. 867/2024 ze dne 28.10.2024. 

(Hlasování PRO: 12, ZDRŽEL SE 1: Pataki, při hlasování bylo přítomno 
13 zastupitelů – Zámečník odešel na chvíli) 
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 Jedná se o pozemek, který navazuje na pozemky kupujícího. 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje kupní smlouvu na prodej pozem-
ku parc. č. 1092/1 ostatní plocha, neplodná půda o výměře 1 515 m2 v k. ú. 
Dětřichovice, oddělené na základě geometrického plánu č. 384-50/2024, 
schváleného KÚ pro Moravskoslezský kraj, Katastrální pracoviště Bruntál, 
dne 29.07.2024, za cenu stanovenou dle znaleckého posudku + DPH 21 % 
a ostatní poplatky spojené s prodejem, mezi Obcí Světlá Hora, IČO: 
00296392, Světlá 374, 793 31 Světlá Hora a ***. 

(Hlasování PRO: 13, při hlasování bylo přítomno 13 zastupitelů – Zámeč-
ník odešel na chvíli) 

Tento pozemek obec dostala od státu (SPÚ) s podmínkou, že ho musí-
me využít k výstavbě, jinak bychom ho museli státu vrátit. Obec na tom-
to pozemku neplánuje stavět, a proto byl na něj vyhlášen záměr na pro-
dej na bydlení. Proto k ceně, dle znaleckého posudku, se musí přičíst 

DPH.  

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje dar správci toků – Lesy ČR a.s. 
pozemky – vodní plochy – koryta vodního toku přirozené nebo upravené 
parc. č. 243/2 o výměře 157 m2, parc. č. 648 o výměře 3277 m2, parc. č. 
651 o výměře 615 m2, parc. č. 652 o výměře 90 m2 v k. ú. Stará Voda v 
Jeseníkách. 

(Hlasování PRO: 9, PROTI 1: Vilímec ZDRŽEL SE 4: Barčíková, Hy-
nek, Pataki, Šmatlák) 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje vyhlášení záměru na darování 
pozemků – vodní plochy – koryta vodního toku přirozené nebo upravené 
parc. č. 243/2 o výměře 157 m2, parc. č. 648 o výměře 3277 m2, parc. č. 
651 o výměře 615 m2, parc. č. 652 o výměře 90 m2, vše v k. ú. Stará Voda 
v Jeseníkách. 

(Hlasování PRO: 9, PROTI 1: Vilímec ZDRŽEL SE 4: Barčíková, Hy-
nek, Pataki, Šmatlák) 

Obě usnesení vznikla po letošních povodních. Jedině v tomto katastru 
máme v intravilánu obce plochy – koryta. Nyní je necháváme opravovat, 
zpevňovat, v době vyhlášeného nebezpečí, cca 100 m koryta na cenu 
přes 1,6 mil. Kč. Kdybychom měli v budoucnu rekonstruovat všechny 
podobné pozemky, které vlastníme, tak si nedovedeme představit, kde 



Strana 8 

LEDEN 2025 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

na to vzít finanční prostředky. Ty potřebujeme jinde. Proto tyto pozem-

ky bezplatně plánujeme darovat správcům toků.   

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje geometrické zaměření vodních 
ploch, toků a vodní koryto o šířce 7m v katastrálním území Dětřichovice na 
celém toku na náklady obce, tj. na pozemcích obce a i cizích vlastníků k 
darování správci toku - Lesy ČR a.s. 

(Hlasování PRO: 11, PROTI 1: Vilímec ZDRŽEL SE 2: Barčíková, Hy-
nek) 

Stejná záležitost jako u dvou usnesení výše, jen s tím, že zde nejsou 
tyto parcely zaměřené, a proto nejdříve musíme provést geometrické 
zaměření. V současné době již starosta podepsal objednávku na tyto 

služby. 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje vyhlášení záměru na prodej části 
pozemku parc. č. 1543/2 ostatní plocha, neplodná půda v k. ú. Světlá ve 
Slezsku, dle přiloženého geometrického plánu, ke scelení s pozemkem 
parc. č. 1543/8 ostatní plocha, jiná plocha v k. ú. Světlá ve Slezsku. 

(Hlasování PRO: 14) 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje vyhlášení záměru na prodej části 
pozemku parc. č. 1543/2 ostatní plocha, neplodná půda v k. ú. Světlá ve 
Slezsku, dle přiloženého geometrického plánu, ke scelení s pozemkem 
parc. č. 1543/9 ostatní plocha, jiná plocha v k. ú. Světlá ve Slezsku. 

(Hlasování PRO: 14) 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje vyhlášení záměru na prodej části 
pozemku parc. č. 1543/2 ostatní plocha, neplodná půda v k. ú. Světlá ve 
Slezsku, dle přiloženého geometrického plánu, ke scelení s pozemkem 
parc. č. 1543/10 ostatní plocha, jiná plocha v k. ú. Světlá ve Slezsku. 

(Hlasování PRO: 13, při hlasování bylo přítomno 13 zastupitelů – Vilímec 
odešel na chvíli) 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje vyhlášení záměru na prodej části 
pozemku parc. č. 1543/2 ostatní plocha, neplodná půda v k. ú. Světlá ve 
Slezsku, dle přiloženého geometrického plánu, ke scelení s pozemkem 
parc. č. 1543/11 ostatní plocha, jiná plocha v k. ú. Světlá ve Slezsku. 

(Hlasování PRO: 13, při hlasování bylo přítomno 13 zastupitelů – Vilímec 
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 odešel na chvíli) 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje vyhlášení záměru na prodej čás-
ti pozemku parc. č. 1543/2 ostatní plocha, neplodná půda v k. ú. Světlá ve 
Slezsku, dle přiloženého geometrického plánu, ke scelení s pozemkem 
parc. č. 1543/12 ostatní plocha, jiná plocha v k. ú. Světlá ve Slezsku. 

(Hlasování PRO: 12, ZDRŽEL SE 1: Kalaš střet zájmu, při hlasování 
bylo přítomno 13 zastupitelů – Vilímec odešel na chvíli) 

Tyto záměry se týkají zahrádek nad hřištěm.  

Zastupitelstvo obce Světlá Hora vyjadřuje souhlas se záměrem transforma-
ce svazku obcí Bruntálsko na společenství obcí, resp. příslušnou změnou 
stanov a podáním žádosti o přiznání postavení společenství obcí k přísluš-
nému krajskému úřadu. 

(Hlasování PRO: 13, při hlasování bylo přítomno 13 zastupitelů – Vilímec 
odešel na chvíli) 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora pověřuje starostu obce k hlasování v sou-
ladu s bodem I. na shromáždění starostů svazku. 

(Hlasování PRO: 14) 

Obě usnesení se týkají transformace svazku. Toto zástupci obcí svaz-
ku schválili a nyní to musí projít v jednotlivých ZO ve většině obcí 

v tomto svazku, aby se k tomuto procesu mohlo přistoupit a provést. 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje vyhlášení lhůty od 01.12.2024 
do 31.03.2025 na podání návrhů na změnu Územního plánu Světlá Hora 
pro občany obce nebo fyzické nebo právnické osoby, které mají vlastnická 
nebo obdobná práva k pozemku nebo stavbě na území obce. 

(Hlasování PRO: 14) 

Jistě jste všichni zaregistrovali, že nedávno jsme schválili změnu ÚP č. 
2 a teď jsme přikročili ke změně č. 3, která by měla být v souladu se 
schváleným Plánem rozvoje obce na rok 2023–2032 (PRO) ze strany 
obce v ZO. A proto je daná možnost fyzickým (FO) a právnickým oso-
bám (PO) podat své návrhy, které pak budou posuzované v návaznosti 
na stávající ÚP, schválený PRO a dle platné legislativy, kdy zákonem je 
stanoveno např. v jakých vzdáleností lze stavět od potoků, řek, bioko-
ridorů, komunikaci atd. atd., což nám bude posuzovat odborná společ-

nost.   
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Zastupitelstvo obce Světlá Hora vydává obecně závaznou vyhlášku obce 
Světlá Hora o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. 

(Hlasování PRO: 13, hlasovalo pouze 13 zastupitelů – Hynek nehlasoval) 

Aktualizovala se vyhláška s odkazem na jednu novelu zákona. 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje pravidla pomoci pro vyplacení 
dotace, dle Výzvy SFŽP určené obcím na pomoc domácnostem zasaženým 
povodněmi po 12. 9. 2024 na jednu domácnost k pokrytí výdajů vzniklých v 
souvislosti s odstraňováním povodňových škod na majetku a nezbytných 
výdajů na území obce Světlá Hora, za těchto specifických pravidel v urče-
ných kategorií, o kterých rozhodne obecní úřad Světlá Hora: 

I. kat. - ve výši 15 tis. Kč na domácnost – týkající se bytových domů na zá-
kladě předloženého čestného prohlášení, fotodokumentace, že domácnost 
(sklepy PD) byly zaplavené nebo písemného záznamu nebo ústního sdělení 
velitele JPO II, že v tomto panelovém domu, kde má žadatel trvalé bydliště 
– obec Světlá Hora, došlo k čerpání vody ze zatopených prostorů vlastními 
prostředky nebo za pomocí JPO II. Světlá Hora, 

II. kat. - ve výši 40 tis. Kč na domácnost – týkající se rodinných domů na 
základě předloženého čestného prohlášení, fotodokumentace, že domácnost 
byla zaplavená nebo písemného záznamu nebo ústního sdělení velitele JPO 
II, že v tomto rodinném domu (č.p. nebo e.č. má žadatel trvalé bydliště – 
obec Světlá Hora), došlo k čerpání vody ze zatopených prostorů vlastními 
prostředky nebo za pomocí JPO II. Světlá Hora, 

III. kat. - ve výši 60 tis. Kč na domácnost – týkající se rodinných domů na 
základě předloženého čestného prohlášení, fotodokumentace, že domácnost 
byla zaplavená nebo písemného záznamu nebo ústního sdělení velitele JPO 
II, že v tomto rodinném domu (č.p. nebo e.č. má žadatel trvalé bydliště – 
obec Světlá Hora), došlo k čerpání vody ze zatopených prostorů vlastními 
prostředky nebo za pomocí JPO II. Světlá Hora, (pro rodinné domy, které 
byly přímo vyplavené vodním tokem, což žadatel doložení další fotodoku-
mentaci). 

Podmínkou vyplacení dotace je bezdlužnost osob žijících ve společné do-
mácnosti vůči obci Světlá Hora. 

(Hlasování PRO: 14) 

ZO změnilo pravidla s odkazem na možnosti, které nově připustil SFŽP 
ve svých podmínkách a specifikací. Prvních 45 žádostí jsme vyplatili a 
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 na SFŽP bylo odesláno vyúčtování. Dne 12.12.2024 jsme podali další 
žádost o dotaci na ty domácnosti, které na obci evidujeme. Jakmile 
bude žádost schválena a peníze odeslané na účet obce, okamžitě za-
čneme s vyplácením k Vám, kteří jste podali žádosti na obec a jste uve-
dení v této žádosti. Ještě můžeme podat poslední žádost do konce led-
na 2025 a to jen v tom případě, že na obec dorazí další oprávněné žá-

dosti, dle schválených pravidel na tomto ZO.    

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje dar pozemku par. č. 574/39 k. ú. 
Světlá ve Slezsku k výstavbě rodinného domu pro rodinu kolem řeky Opa-
vy (od Vrbna – Mnichov až po Krnov), jejichž dům byl zničen povodní a 
již nemůžou stavět na stejné parcele za cenu 0 Kč, a to z důvodu ničivých 
povodní v září 2024 a schvaluje i pro tyto rodiny vyhlásit záměr. 

(Hlasování PRO: 14) 

Na minulém ZO jsme darovali pozemek k výstavbě pro rodinu postiže-
nou povodní, kde to bylo směřováno pro Širokou Nivu a Karlovice. To-

to jsme nyní rozšířili i na další oblasti.  

Zastupitelstvo obce Světlá Hora schvaluje poskytnutí mimořádné odměny 
starostovi, místostarostovi a zasahujícím členům JPO II za aktivní organi-
zaci pomoci občanům a zajištění chodu úřadu při povodních v září 2024 
dle předloženého návrhu. 

(Hlasování PRO: 11, PROTI 1: Pataki ZDRŽEL SE 2: Hájek – mís-
tostarosta, Šimčík – starosta) 

Byl projednán a schválený návrh zastupitele obce.  

Zastupitelstvo obce Světlá Hora ukládá starostovi obce svolat jednání oh-
ledně problematiky Mateřské školy Světlá Hora v co nejkratším termínu. 

(Hlasování PRO: 13, hlasovalo pouze 13 zastupitelů – Zámečník nehlaso-
val) 

Starosta svolal schůzku, jak mu bylo uloženo. Svolal si rovněž na obec 
všechny zaměstnance MŠ. Jelikož tato problematika se musí, dle záko-
na projednávat neveřejně, tak starosta své zjištění předloží na schůzi 

rady obce dne 16.12.2024 i s návrhem usnesení k této záležitosti. 
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Činnost rady obce – Schůze č. 48 – 09.12.2024 

Přítomní členové rady Hájek, Kalaš, Šimčík,  

Omluven člen rady Popovič, Zámečník 

Rada obce Světlá Hora schvaluje rozpočtové opatření č. 17. 

Hlasování PRO: 3) 

Na této radě obce byla projednána změna rozpočtu vztahující se na vý-
daje provedené v době nebezpečí vyhlášené hejtmanem MSK. 

Tyto informace bylo zpracované dle §103 odst. 4 písm. e) zákona o ob-
cích, „Starosta odpovídá za informování veřejnosti o činnosti obce.“                                                           

                Starosta obce 

Dvouleté bilancování investičním okénkem. 
Dne 07.11.2024 uplynuly dva roky, kdy ZO jmenovalo nové vedení obce, 
na základě výsledků v komunálních volbách, a které vystřídalo koalici 
vládnoucí dlouhých 16 let. V krátkosti předložím naši bilanci, a posuďte 
sami, jestli plníme náš slib, že provedeme ZMĚNU V ŘÍZENÍ OBCE.  
A tuto dvouletou bilanci rozložíme do oblastí, jak se evidují na obci smě-
rem k rozpočtu obce.  

Lesní Hospodářství: 
Lesy jsou po kůrovcové kalamitě z větší části pryč, a proto nás čekají dlou-
hé roky pouze výdaje na pěstební činnost, které budou každoročně přesa-
hovat příjmovou stránku z nahodilé těžby v obecních lesích o výměře cca 
231 ha. 
Investice v roce 2024 jsme směřovali do pořízení nové lesní techniky – 
lanový naviják, vyvážecí přívěs za lesní traktor, který obec v minulosti 
zakoupila bez další techniky. Tu jsme pořídili až nyní k manipulaci s dřev-
ní hmotou a také větvemi v lesních porostech, kterých je každoročně mno-
ho. Tato hmota vzniká i mimo lesní porosty.  
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 Dále jsme pořídili štípací automat dřeva do určitého průměru s podávacím 
stolem, vynášecím pásem s pohonem přes traktor nebo přes elektriku. Na 
tyto stroje se nám podařilo sehnat dotaci ve výši 50 % přes SZIF, která bude 
vyúčtovaná až v roce 2025. V naší obci, ale i mimo ni je mnoho domácností, 
které topí štípaným dřevem, a to můžeme vyrábět, prodávat a dodávat 
v délkách a šířkách do kamen, jak budou potřebovat, protože k tomu má-
me obchodní činnosti.  

Komunikace, chodníky, parkoviště, dopravní obslužnost: 
Při nástupu jsme zdědili projekt zadaný v roce 2020 přímo radou obce býva-
lého vedení obce projektantovi bez VŘ, pro stavební povolení na rekon-
strukci komunikace Suchá Rudná ke kapličce od hlavní cesty, které ještě 
v 11/2024 nebylo vydáno. My toto chápeme a víme, že nejen na tuto činnost 
je nedostatek projektantů, proto vše tak dlouho trvá. Jako kdyby toto nestači-
lo, tak ještě tyto lhůty prodloužila naše vláda díky novému stavebnímu záko-
nu s platností od 01.07.2024 a jeho slavné digitalizace ke spuštění za účelem 
zrychlení stavebního řízení, což má v současné době opačný trend!  
Jak všichni víte, tak proběhla v roce 2023 rekonstrukce komunikace cca 
1,1 km ve Světlé směrem k vlakovému nádraží za cenu přes 16 mil. Kč 
financováno z rozpočtu MSK, což hlavně řidiči kvitují, ale máme tu i další 
částí komunikací v obci (Dětřichovice, Suchá Rudná a Podlesí – výjezd směr 
Hvězda), které bychom také potřebovali zahrnout do plánu oprav z MSK, ale 
dle našeho zjištění tam nyní nejsou zahrnuté. Při této investici jsme přispěli 
zbudováním chodníku a dále jsme se finančně podíleli na odvádění dešťo-
vých vod u spodní Hrušky. 
Zrušili jsme projektovou dokumentaci (PD) na rekonstrukci autobusové 
zastávky s WC ve Světlé, což zde již bylo popsáno. V 02/2023 jsme stej-
ným způsobem, jak komunikaci v Suché Rudné, zadali jiný dopravní projekt 
„vybudování autobusových zálivů u vrchní Hrušky“, a to také přímo 
usnesením rady obce. Toto naše počínání je nám těmi osobami, co to udělali 
v roce 2020 vyčítáno, což z mého pohledu je nepochopitelné. Tento nový 
projekt (PD na stavební povolení), je v souladu s dopravním řešením MSK 
pro plánovaní dopravní obslužnosti k zajištění autobusové dopravy do všech 
částí naší obce. Splňuje všechny zákonné normy, včetně hlukové studie na 
vybudování autobusových zálivů u Vrchní Hrušky. 26.02.2024 byl projekt 
hotový a předaný na stavební povolení na MěÚ BR. Jelikož zahájili stavební 
řízení až v 09/2024, tak nám propadly vyjadřovačky od dotčených orgánů a 
vše jsme museli zpracovat nově. Na tuto investici lze získat nyní dotaci až do 
výše 80 %, kdy podmínkou je mít schválené stavební povolení. Ale čím poz-
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ději budeme mít vše připraveno k podání dotace, tak tím, dle stávajícího 
trendu, můžeme v dalších letech počítat s podstatně nižším % dotací pro 
obec. V roce 2024 jsme vybudovali 5 nových dřevěných autobusových 
zastávek – 2x v Podlesí, 1x Stará Voda, 2x Dětřichovice (chybí menší 
dodělávky) a dodělali jsme podlahu z dlažby u zastávky v Suché Rudné 
(křižovatka na Andělskou Horu) vlastními pracovníky, za pomocí OSVČ 
z naší obce, čímž jsme v rozpočtu ušetřili částku min. ve výši 500.000, -
Kč. 
Díky vyhotovené PD na chodníky kolem státních silnic, dle požadavků a 
schválení SSMSK, jsme vlastními pracovníky zhotovili dva chodníky 
kolem silnic ve Světlé: v roce 2023 od Černáků k obci a v roce 2024 od 
Sedláčků k Masopustovi a další od pošty směr za paneláky s novým 
veřejným osvětlením (VO) a chodník v areálu MŠ. I k tomuto účelu 
jsme zakoupili techniku – bagr, moto kolečko, řezačku dlažby, zábradlí 
chránící stavby a jiné drobné stroje a zařízení vztahující se ke stavební 
činnosti, do kterého spadá i pořízení nového elektrovozidla, na které nám 
byla přiznaná a již vyplacená dotace ve výši 200.000, - Kč.  
Celkové rozpočtové částky na opravy chodníků uvedených výše v letech 
2023-2024 byly rozpočtově stanovené na částku ve výši cca 3,6 mil. Kč, 
ale stavební materiál nepřekročil částku 500 tis. Kč. Na tomto ekonomic-
kém příkladu Vám chceme názorně odůvodnit, proč jsme zřídili stavební 
četu při obci. Protože tím získáváme finanční prostředky na mzdy pracov-
níků ve stavebnictví na obci na celý rok, kteří provedou i jiné stavební 
práce, či na další opravy, čímž šetříme finanční prostředky obce na další a 
další investice, které takto provedeme. Teď můžeme konstatovat, že po 
těchto provedených opravách máme již zaplacený zakoupený bagr. 
Na rok 2025 máme připravenou částku, dle PD, v rozpočtu obce na inves-
tici do chodníku od Bucu k potravinám ve výši cca 1,1 mil. Kč, na kterou 
jsme podali žádost o dotaci (95 %), ale v tento okamžik ještě nevíme, zda-
li ji obdržíme. Jestliže dotaci neobdržíme, tak si rekonstrukci provedeme 
svými stavebními pracovníky. V tom případě to nebude obec stát 5 % ná-
kladů, ale určitě nepřesáhneme více jak 30 % rozpočtové ceny. Děláme 
vše proto, ať nám dotaci schválí. Držte palce.  
Za roky 2023 a 2024 se nám dostatečně podařilo opravit obecní ko-
munikace v celém katastru obce tryskovou metodou. Touto metodou se 
opravují komunikace v mnoha obcích v našem okolí (např. Rýmařov). Ale 
tímto způsobem se provádějí i opravy krajských komunikací přes SSMSK. 
Při této činnosti v roce 2023 mě v Podlesí oslovil občan a zeptal se mě: 
„Starosto to už budou zase nové volby?“ Odpověděl jsem mu, že o tom 



Strana 15 

LEDEN 2025 

 

 

 nic nevím s dotazem, co ho k tomu vede? Na to mě sdělil: „Protože se 
opravuji komunikace u nás v Podlesí hned rok po volbách, tady se vždy 
opravovali vždy až v roce voleb!“  
Ujišťuji Vás, že v tomto trendu oprav komunikací, přes výběrové řízení, 
plánujeme pokračovat a nebudeme provádět opravy komunikací způso-
bem: jen v roce voleb nebo tím, jak se v roce 2014 podařilo opravit komu-
nikaci pod jezdeckým areálem za cenu cca 700 tis. Kč, za vedení býva-
lým starostou Vojtíškem! V jakém stavu je nyní vidíte sami na vlastní oči, i 
přesto, že jsme největší díry v cestě opravili. Víme, že to nestačí k tomu, 
aby sloužila jako komunikace. Proto máme v plánu provedení opravy i u 
této komunikace přes dotace, ale u ní máme zásadní problém, protože jestli 
na tuto rekonstrukci chceme získat dotaci, tak musí být v majetku obce, 
což u části této komunikace tak není. Proto jsme začali jednat s vlastníkem 
a připravujeme materiály do orgánů obce, jak bychom toto narovnali. Jed-
nou variantou je odkoupením nebo směnou pozemků, dle znaleckých po-
sudků, jak nám to stanovuje zákon o obcích. Připravujeme další a další 
PD na chodníky, parkoviště, či rekonstrukce obecních komunikací 
(např. za Lesáckými paneláky Světlá) na pozemcích obce, abychom 
mohli dosáhnout na některý dotační titul, u kterých se nyní pohybují ve 
výši 50 %, což určitě nejsou malé částky, díky kterým bychom ulevili 
obecnímu rozpočtu.  
Za mě bylo smutné, když jsem na veřejném ZO v 11/2024 slyšel při pro-
jednávaní rozpočtu obce, kritiku k získávání dotací, tj. k budoucích příjmů 
do rozpočtu obce na investice do obecního majetku, kterou tam vznesl za-
stupitel bývalého vedení obce! Kdybychom ho vyslyšeli, tak určitě pro mě 
samotného, ale i pro radní a pracovníky obce by to byla dobrá zpráva, pro-
tože bychom všichni ušetřili hodně hodin strávených na přípravách tako-
vých projektů, např.  na vypracování žádostí o dotace i v návaznosti 
na celou další její administrací, jako jsou podávání žádosti o platbu, pre-
zentace, vyúčtování, psaní zpráv po dobu udržitelnosti atd., které bychom 
nemuseli provádět! Určitě by se nám pracovně ulevilo. Takto ale pracovalo 
bývalé vedení, kterého byl on součástí! My jsme slíbili ZMĚNU, a k ní 
patří i tato časově náročná práce pro všechny na obci, třeba i o víkendech.  
Ano investice lze provádět bez dotace, ale jestliže máme možnost dotaci 
získat, a tím do rozpočtu obce zajistit nové příjmy, které v dalším období 
budeme moci použít na další investice, tak to budeme provádět, protože 
jsme přesvědčení, že naše obec potřebuje každou investici. A ty obec po-
třebuje jako sůl. Souhlasíte? 
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 Odvádění a čištění odpadních vod a vodní díla: 
Obecní kanalizaci a ČOV má v pachtu od roku 2010 společnost SmVaK a.s. 
Ostrava, vlastněnou španělským subjektem, na základě uzavřené pachtovní 
smlouvy s bývalým vedením obce, která byla v roce 2022 aktualizována. Na 
základě toho má obec povinnost platit všechny opravy a údržby nad 40 tis. 
Kč, což jsou většinou všechny. Přitom 100% příjmy za stočné zůstává 
SmVaK. K tomu od roku 2022 se obec musí starat o část kanalizace 
(tlakové, kde jsou čerpadla), když se tato část záhadně vytratila z pachtovní 
smlouvy v roce 2022 při aktualizaci provedenou bývalým vedením obce, 
čímž nově obci vznikly další výdaje, které lze označit u těchto kanalizací za 
opakující a finančně nejvyšší. Snad to nebyl záměr! Proto všechny tyto po-
ruchy musí platit obec ze svého rozpočtu, i když i od těchto domácností do-
stává za stočné SmVaK! Ptáte se proč? Protože takto to mají ve smlouvě 
s obcí, kterou jsme my neuzavřeli! Protože odpadní vody z těchto tlakových 
kanalizacích jsou čerpány dále do kanalizace a ČOV, kterou má SmVaK 
s obci propachtovanou a přitom říkají, že provozování naší kanalizace a 
ČOV je pro ně ztrátové! Toto je legitimní, protože takto to umožňují naše 
zákony, což plně využili. Podobné to je i u vodovodní sítě v naší obci.  
Po našem nástupu do vedení obce jsme zadali studii týkající se odpadních 
vod v celém katastru, na kterou se nám podařilo získat dotaci ve výši 75 % 
z MSK (cca 150 tis. Kč). Na základě této studie jsme zahájili první etapu a 
zadali jsme PD přes VŘ na rekonstrukci stávající ČOV. Rozpočet tuto re-
konstrukci (výměna ks za ks) na základě požadavků vodohospodářských 
orgánů je potřebná investice cca ve výši 34 mil. Kč. Kompletní PD je dle 
sdělení projektantů hotová a předaná na obce a nyní se bude odesílat k vyří-
zení stavebního povolení, abychom mohli přistoupit k realizaci. Snad všich-
ni si uvědomujeme (samozřejmě mimo pár jedinců), že bez vyřízení dotací 
není v silách obce toto proinvestovat! 

Do této kapitoly patří nejen odvádění a čistění, ale i vodní díla – zpevňování 
vodních koryt potoků v katastru obce. Pro ilustraci. Po letošních povodních 
musíme v Dětřichovicích provést zpevnění vodního koryta cca 100 m kolem 
obecní komunikace, které rozpočtářem bylo naceněno na cca 1,6 mil. Kč. 
Proto jsme předložili návrh do ZO, aby všechny vodní koryta potoků na 
obecních pozemcích obec darovala správcům toků. I přes tyto skutečnosti, 
že naše obec nebude schopna zajistit ze svého rozpočtu pokrytí těchto inves-
tic, tak někteří zastupitelé s tímto naším návrhem nesouhlasili! 
Chystáme i projekty na zadržování vody v krajině. Jakmile pokročíme, tak 
Vás budeme informovat. 
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 Předškolní a základní vzdělávání: 
Po našem nástupu jsme v rekordním čase vyřídili všechny dokumenty a 
povolení, čímž od září 2023 jsme zřizovatelem MŠ ve Světlé, které je 
v majetku obce. Zaskočilo mě, když na ZO v 11/2024 jeden zastupitel 
z bývalého vedení obce řekl, při řešení problému v MŠ, že je to náš pro-
blém, protože jsme to chtěli. Tak proč on sám v ZO hlasoval pro záměr ob-
ce se stát zřizovatelem MŠ?  
Financování provozu a mzdy zaměstnanců škol je 100 % financováno stá-
tem pomocí tzv. rozpočtového určení daní (RUD), které se pak na základě 
schválených rozpočtů v orgánech obce a na základě propočtů normativů, 
které stanovil stát, posílají na účty škol. Jak už jsem uvedl, tak každý zřizo-
vatel dostává od státu na provozní výdaje a mzdy. 
Na obcích zůstává povinnost investovat do svých škol, do svého majetku, 
kdy i na tyto investice lze získat dotace, za podmínky, že obec je vlastní-
kem budovy školy a také i zřizovatel. U MŠ to platí od 01.09.2023. Díky 
této skutečnosti se v minulosti do budovy MŠ ve vlastnictví obce neinves-
tovalo tak, jak bylo třeba. Proto jsme museli nasměřovat finanční pro-
středky do nových herních prvků na zahradu MŠ SH v roce 2023 
(dotace z MAS), ale další i v roce 2024. Vyměnili jsme staré radiátory za 
nové a staré osvětlení za nové LED. Nechali jsme zpracovat studii a na 
základě toho se nyní připravuje PD na stavební povolení na rozšíření MŠ 
o další třídu. Na tuto investici bychom chtěli vyřídit dotaci, která se nyní 
pohybuje ve výši 80 %, ale každým rokem se bude snižovat. Na základě 
kontroly budeme muset investovat do výměny podlah – nové lino a ku-
chyňského výtahu, kde se snažíme sehnat dotace aspoň ve výši 50 % 
s realizací 2025, aby MŠ nebyla zavřená. 

Ochrana a obnova památek a péče o kulturní dědictví: 
V obci máme 2 zásadní kulturní památky.  
1. je dřevěná Kaple svatého Josefa v Podlesí z roku 1784 u které 
v počátku 19. století vznikl hřbitov s kamennou zdí (první pohřeb se konal 
v září 1808). Podařilo se nám vypracovat PD na rekonstrukci hřbitova a 
dále je nutno přistoupit i k opravám na kapličce, dle schváleného postupu 
od ochranářů. Plánujeme na tyto investice, získat dotace a děláme vše pro-
to, abychom mohli podat žádost o dotaci. Kdyby se to nepovedlo, tak stej-
ně v roce 2025 musíme provést povinně opravu kaple, kdy tuto část opravy 
již měla obec provést v roce 2018, abychom nedostali pokutu. 
2. je Kaple Nejsvětější Trojice se zvoničkou stojící uprostřed Suché Rud-
né. Byla postavena dle údaje na korouhvičce v roce 1796, některé prameny 
však hovoří i o datu 1720. V roce 2024 jsme tuto kapličku získali do sprá-
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vy obce od Zkrášlovacího spolku a hned jsme opravili některé prvky na 
oltáři, které byly narušené. 
V dalších letech máme v plánu se zaměřit na rekonstrukce pomníků a pa-
mátníků, které se nacházení na našem katastru obce. 

Kulturní, sportovní a sociální činnost v naší obci: 
Založili jsme na obci středisko pro volnočasové aktivity, které každo-
ročně pořádá a organizuje 2 zábavy v JKS, dále pořádalo zájezd na Floru 
Olomouc, zorganizovalo přednášku a pomáhá při organizaci dalších akcí 
v obci, např. nově Slavnosti obce, výstava chovatelů, pálení čarodějnic a 
stavění májky, sportovní den pro děti, kde se starali o děti z partnerské pol-
ské obce, rozsvěcování vánočního stromu a řadu dalších akcích pořádaný-
mi spolky působících v obci. 
Na obec jsme pořídili pojízdné pódium o rozměru 6x6m, které je využí-
vané i na jiné akce spolků působící v obci. Zakoupili jsme další nové nůž-
kové stany a pivní sety, které využíváme na všechny výše uvedené akce. 
Ty obec bezplatně půjčuje našim občanům s trvalým pobytem, či firmám 
sídlící v naší obci, protože za ně obec dostáváme od státu příjmy z daní 
(RUD). Na tyto investice jsme obdrželi dotace přes 300 tis. Kč. 
V budoucnu se chceme více zaměřit na pomoc občanům přes sociální služ-
by. Na tomto nyní usilovně pracujeme a připravujeme zásadní kroky 
k výkonu této činnosti založením organizační složky v obci bez právní 
subjektivity. 
Ke kulturní činnosti se v minulosti využívalo JKS, které je, jak dobře 
všichni víte je v havarijním stavu. Od roku 2010 se projektuje a připravuje 
řešení, které podle mých odhadů již obec stálo přes 3 mil. Kč. Jak se 
s touto rekonstrukcí má naše obec poprat? Převzali jsme tedy vypraco-
vaný projekt za cenu cca ve výši 1,7 mil. Kč po bývalém vedení a na konci 
roku 2024 jsme zjistili, že je nemůžeme použít. A proto začínáme úplně 
znova! Snad Vám první výsledky předložíme do konce ledna 2025. V této 
záležitosti jsme provedly dvě ankety. První jednoduchou bez čísel, jestli 
JKS zbořit nebo opravit, kde byl výsledek „opravit“. Druhou 
s konkrétními čísli, kde jsme uvedli částku na roční výdaje na energie, dle 
projektu Waltr z roku 2020, které se měly pohybovat do 3 mil. Kč ročně, 
tak výsledek byl opačný „zbořit“! I proto jsme v tento okamžik zrušili 
projekt na dotace přes OPŽP, ze kterého nám vyšlo, že bychom museli vy-
naložit na tuto akci, z celkových výdajů cca 38 mil. Kč, z rozpočtu obce 
částku cca ve výši 22.6 mil. Kč, a to pouze za skořápku na tzv. energetické 
úspory, kdy v této investici nebyly výdaje vnitřní rekonstrukce – osvětlení, 
podlahy, topení, sociální zařízení, šatny atd. 
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 Sportovní činnost je v našem případě směřována na fotbalový areál, který 
jsme začali více využívat i na kulturní akce. V tomto areálu jsme vybudo-
vali dvě nové pergoly. Čekáme na schválení dotace z NSA (Národní 
sportovní agentury), abychom mohli celé fotbalové hřiště oplotit, vybu-
dovat nové fotbalové branky a střídačky a zabudovat do hřiště zavla-
žovací zařízení, které mají např. na hřišti v Široké Nivě, s vybudováním 
dvou nových nádrží.  
Dále na kabiny v roce 2025 plánujeme vybudovat Fotovoltaické panely 
na výrobu elektřiny (FVE) a zpracováváme projekt na zastřešení plo-
chy před tribunou nad vchodem do restaurace od hřiště. K sportovní čin-
nosti patří i sportovní hřiště, které jsme v roce 2024 vybudovali dvě – 
workout a pumtrack za příspěvku z Nadace ČEZ ve výši 1.500.000, -
Kč, čímž se nám podařilo získat na tyto dvě vybudované hřiště příspěvek 
ve výši 50 %. Herní prvky v obci nesplňující bezpečnost jsme odstranili, 
na základě provedené kontroly a ostatní v Suché Rudné nebo ve Světlé 
jsme v roce 2024 ošetřili nátěry.  

Bytové a nebytové hospodářství 
Po nástupu jsme zrealizovali přestavbu ordinace na byt na zdravotním 
středisku Světlá Hora, na kterou byla bývalým vedení obce podepsaná 
smlouva na dílo, na základě projektové dokumentace na jednom listu for-
mátu A4! Toto jsme zjistili posléze, ale již nešlo od smluvního závazku 
odstoupit. Přesto je již byt využívaný k bydlení. 
Začali jsme připravovat projekt na postupnou přestavbu plynových 
kotelen k vytápění budov ve vlastnictví obce biomasou – dřevní štěpkou. 
Co nás k tomu vedlo? Stávající nájemce centrální kotelny nám sdělil, že 
k 31.12.2023 končí s nájmem a k tomuto datu nám kotelnu vrátí. Dále 
tento nájemce pro obec dělal službou topiče i v ostatních plynových kotel-
nách v majetku obce. Spolupráci jsme ukončili k 30.09.2024. Touto ces-
tou chci poděkovat za korektní předání a spolupráci. Ale nejhorší sdělení 
bylo, že plynové kotle v těchto našich obecních kotelnách (mimo DPS – 
rekonstrukce provedena do konce 2024 a kabin) jsou v havarijním stavu 
neboli po životnosti a na některé se již ani nedá sehnat náhradní díly, ser-
vis, či revizního technika. A k tomu krize s plynem a s deklarovanými vy-
danými rozhodnutí o zákazu budování nových plynových kotelen, nebože 
EU uvažuje o stanovení data na ukončení výrob plynových kotlů aj. po-
dobných zpráv. 
Než jsme se k tomu kroku změny ve vytápění rozhodli, tak jsme nechali 
vypracovat studii, navštívili jsme kotelny s tímto vytápěním, svolali jsme 
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schůzky na obci se zástupci nájemníků, kterým centrální kotelna vytápí 
jejich byty (77). Na základě těchto indicií jsme přes VŘ vybrali projekto-
vou kancelář, která již zpracovala projekt na přestavbu centrální kotelny. 
První etapa je již hotová a centrální kotelna biomasou vytápí 77 byto-
vých jednotek. Nyní připravujeme druhou etapu napojení na kotelnu 
MŠ a JKS s obecním úřadem, pomocí teplovodů a provedení výměny 
stávajících teplovodů z této kotelny. Ruku v ruce projektanti kreslí PD 
na přestavbu dalších dvou kotelen – zdravotní středisko a vrchní DPS, aby-
chom mohli i zde provést realizace přes dotace.  

Komunální služby – veřejné osvětlení, hřbitov Světlá Hora, internet. 
Předchozí vedení obce postupně u veřejného osvětlení (VO) realizovalo 
převod na LED osvětlení, což se nám již podařilo dokončit, i díky tomu, že 
jsme se přihlásili do projektu ČEZ – investice za 1 Kč. Ostatní výši inves-
tice budeme splácet 10 let z úspor za elektřinu.  
Dále dle požadavků občanů jsme v katastrech celé obce doplnili další slou-
py s LED lampami a vybudovali jsme VO v nové výstavbě DEBRA Světlá 
Hora. 
V současné době máme hotovou PD na rozšíření vrchního parkoviště na 
hřbitově Světlá Hora, vybudování kolumbárií, kde již máme hotové sta-
vební povolení. Před dokončením máme PD na Rozsévací loučku nad 
hřbitovem. Pracujeme intenzivně s projektanty a dotační manažerkou na 
získání dotace na tyto investice již v roce 2025. Držte palce. 

Podařilo se nám vyřešit dlouholetý veliký problém s internetem a volá-
ním v našich dvou místních částech (Dětřichovice a Podlesí), který jsme 
nakonec vyřešili přes inspiraci a zkušenost z jiné obce, tj. přes účelové do-
tace z rozpočtu obce. Již nyní je vyřešená část Dětřichovice a Podlesí se 
bude řešit hned na jaře 2025. 

Sběr a svoz komunálního odpadu a třídění odpadu. 
Hned po nástupu jsme museli řešit, kde skladovat vytříděný odpad, protože 
prostory kolem sběrného dvoru, kde se mnoho odpadů, strojů a zařízení 
skladovalo, byly zbourány. Proto jsme zakoupili plechové haly. Ale vy-
vstal další problém, že oplocený prostor sběrného dvoru je malý, a proto 
jsme posunuli oplocení, rozšířili zpevněnou plochu a vybudovali nový 
vjezd na tento dvůr. Dále abychom odpady neměli poházené po obci, tak 
jsme zakoupili stejné odpadové koše, jaké se v minulosti stavěli v obci a 
všechny ty staré jsme nově zabetonovali a nově zakoupené, jsme doplnili 



Strana 21 

LEDEN 2025 

 

 

 po obci i dle požadavků občanů. Jsme připraveni je nadále doplňovat. 
Dále jsme narazili na problém, že na obci máme nedostatek kontejnerů, i 
když předchozí vedení v roce 2022 zakoupilo nové kontejnery na odpady 
před dotační program. Nám se podařilo nechat vyrobit několik dalších na 
IVECO a zakoupili jsme nový nosič kontejnerů s kontejnery za traktor. 
Hlavně jsme pořídili popelářský vůz za cenu 1,5 mil. Kč bez DPH na 
2roční splátky, protože jsme zjistili, že platíme za služby technickým služ-
bám ročně přes 1 mil. Kč. A od 05/2024 si svoz provádíme kompletně sa-
mi. 
V souladu se schváleným Plánem rozvoje obce na roky 2023-2032 (PRO) 
jsme začali připravovat PD, že technický a sběrný dvůr přesuneme za MŠ. 
Již nyní máme podanou žádost o dotace na REUSE-CENTRUM (hala), 
které by tam mělo vyrůst za MŠ. 
A nakonec jsme se inspirovali v jiných obcích a v současné době máme 
schválených 10 lokalit (stavební souhlas) pro vybudování polopodzem-
ních kontejnerů na komunální odpad. Na polovinu lokalit jsme podali 
v roce 2023 žádost o dotaci, která nám nebyla schválená. Proto jsme se do 
tohoto projektu ještě fyzicky nepustili, i když již 3 kontejnery již máme 
zakoupené. Vybudování kontejnerů v lokalitách v Podlesí a ve Staré Vodě 
je součástí dotace na REUSE-CENTRUM, která byla podaná a čekáme na 
rozhodnutí o schválení. Poznámka: Po spuštění výzvy byla alokace vyčer-
pána za 6 minut. 
Do této kategorie patří i nakládání s bioodpadem. K tomuto účelu jsme po-
dali žádost o dotace na 85 % (schváleno a obdrželi jsme dotaci cca 1,87 
mil. Kč) na zakoupení 129 kompostérů o obsahu 1 m3 a 129 komposté-
rů o obsahu 2 m3 k rodinným domům občanům a nyní již i chatařů. Ještě 
na sběrném dvoru máme kontejnery o obsahu 1 m3, takže kdo ještě si nevy-
zvedl, může tak učinit na sběrném dvoře.  
Ale chtěli jsme řešit i kompostování biomasy, kterou produkujeme na ob-
ci na pozemcích obce, protože již v roce 2015 zastupitelstvo obce schválilo 
jeho vybudování. Proto jsme podali žádost na zakoupení kompostovacího 
systému do Vaků s dotací 70 % (schváleno a obdrželi jsme dotaci cca 
0,932 mil. Kč). Kompostovací systém již slouží pro naše potřeby.  

Péče o vzhled obce a veřejnou zeleň. 
Nejedná se o péči jen v letních měsících, ale i přes zimu. Proto jsme se po 
nástupu zaměřili na obnovu strojního parku a pořízení nové techniky, 
které tady nebudeme jmenovat od jednotlivých sekaček, přes nové trakto-
ry, či elektrické trojkolky aj. stroje a zařízení, které vidíte při práci v obci, 
která nám tuto péčí pomáhá provést kvalitně a častěji. V tomto trendu plá-
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nujeme postupovat i v dalších letech, kdy například plánujeme v roce 2025 
zakoupit elektrickou robotickou sekačku na dálkové ovládaní do svahů, 
příkop aj., i pro ochranu našich zaměstnanců, protože v těchto místech je 
mnoho hadů a jen v roce 2024 jimi byli několikrát naši zaměstnanci 
uštknuti. 
Předpokládám, že se nám daří i díky těmto investicím tuto činnost zvládat, 
i když každoročně máme od občanů další a další požadavky, např. aby-
chom sekali častěji, abychom sekali i ty pozemky, co se v minulosti vůbec 
nesekali. Snažíme se o to, jak nejlépe můžeme. 
Dále jsme finanční prostředky zaměřili i do posezení v jednotlivých částech 
obce. Ve Světlé a Suché Rudné jsme začali stavět lavičky k posezení 
z recyklovaného materiálu a např. v Podlesí a v Dětřichovicích obec zakou-
pila k posezení lavičky dřevěné, podle požadavků místních občanů.  
Co se týká zeleně, tak jsme podali na obci žádost na MSK o dotaci 
k zakoupení keřů ke dvěma zastávkám do Suché Rudné, která nám byla 
schválena a realizace proběhne do konce 6/2025. Ale investování do výsad-
by jsme prováděli v malých částkách i ve Světlé a také v Podlesí. 
Před letošní zimou jsme zakoupili plastové žluté nádoby na uskladnění 
posypového materiálu před dveře budov v obci nebo k chodníků 
k okamžitému posypáni. 
Mezi obecní úřad a přístavbu MŠ jsme nechali vybudovat stožáry na čtyři 
vlajky – máme 2 partnerské obce a plánujeme 4. 

DPS – domy s pečovatelskou službou a sociální péči. 
V roce 2019 byla naceněna rekonstrukce spodní DPS na částku ve výši 19 
mil. Kč, která by byla zapotřebí do spodní DPS, která byla kolaudována 
v roce 2006. Až nám se podařilo provést první investici – rekonstrukci 
střechy v havarijním stavu, kde byly díry jako pěst, či přes střechu 
prosvěcovalo. Abychom to mohli provést, tak jsme museli udělat novou 
PD a nový rozpočet. Jsme rádi, že se nám podařilo tuto investici provést 
před povodní v září 2024, čímž jsme zabránili dalším škodám a možným 
pohromám. 
Na konci roku 2024 jsme začali provádět rekonstrukci balkónů na spodní 
DPS pracovníky naší stavební čety, protože nám tyto opravy byly naceněné 
na částku cca ve výši cca 1,2 mil. Kč. Po tomto zjištění jsme zakoupili ma-
teriál na opravy všech balkónů ve výši do 150 tis. Kč a zbytek již je jen 
mzdy. 
Po této rekonstrukci jsme provedli i rekonstrukci spodní stříšky DPS. 
Víme, že jsou tam nevyhovující protipožární dveře, podlahy na chodbách, 
vchodové dveře nebo nezateplené stropy u vchodových dveřích, ale nejde 
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 vše najednou.  
Našimi pracovníky provádíme kompletní opravy předávaných bytů no-
vým nájemníkům a také jsme provedli kompletní izolaci ve spodním by-
tu, který byl dlouhodobě podmáčený. 
Na druhou stranu jsme rádi, že se nám do spodní DPS podařilo do spole-
čenské místnosti pořídit nějaké stolní hry, televizi a počítač a tím při-
spět, aby se i tam mohli naši senioři společně vyžit a pobavit. 

Podpora SDH a JPO II. – výjezdové jednotky. 
Na konci roku 2023 bylo v ZO schváleno, že obec zakoupí pro výjezdo-
vou jednotku JPO II. nové vozidlo přes výběrové řízení prováděné GŘ 
HZS v odhadované ceně do 10 mil. Kč, s možností získání dotací 4 mil. 
Kč z ministerstva vnitra a 2 mil. Kč z MSK. Na obě tyto dotace jsme na 
obci podali žádost a již byly schválené a dále jsme podali o další dotaci 
na MAS Hrubý Jeseník, která nám byla již schválená další dotace ve výši 
1,9 mil. Kč. Celkem se nám podařilo vyřídit dotaci ve výši 7,9 mil. Kč. 
V současné době starosta podepsal kupní smlouvu na kupní cenu s příslu-
šenstvím ve výši 10,65 mil. Kč s dodávkou vozidla značky TATRA cca 
do konce června 2025. Již nyní jsme zadali odhad na současné vozidlo 
RENAUL KERAX u soudního znalce ať můžeme auto nabídnout 
k prodeji za cenu, kterou nám stanovuje zákon. 
Na konci roku 2024 naši pracovníci ve stavebnictví na obci vybudovali 
podklad pro halu, kterou SDH bude stavět v areálu HZ a připravujeme 
PD na legalizaci pergoly za HZ. V roce 2025 bychom měli začít pracovat 
na PD na rekonstrukci střechy HZ. 

Místní správa. 
Jak dobře víte, tak při našem nástupu bylo na obecním úřadu zaměstnáno 
5 úřednic. Na konci roku 2022 na základě podané výpovědi skončili dvě 
pracovnice a až v srpnu 2023 jsme navýšili počet na 4. Přes tento sníže-
ný počet mají tyto zaměstnankyně každý rok více a více práce. Určitě 
tomu hodně lidí nebude věřit, a proto Vám zde uvedu čísla k evidenci 
pošty na obci, které se musí zpracovat a vyřídit: Na konci roku 2022 to 
byl počet č.j.: 3947 – vyřizovalo 5 osob, na konci roku 2023 to byl po-
čet č.j.: 3985 – vyřizovalo v průměru 3,5 osoby a k 15.12.2024 jsme na 
číslo č.j.: 4750, které vyřizovali 4 osoby.  Zde je ta práce, kterou musejí 
dnešní úřednici na obci i díky všem výše uvedeným investicím, provede-
ných akcí, žádostí o dotace a jejich administrace nebo výběrových řízení, 
aj úkonů vyřídit.  
K tomu si přičtete, že do konce roku máme 49 schůzí rady obce (minulé 
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volební období celkově 64) a 15. zasedání ZO (minulé volební období cel-
kově 23), a všechny musí tito úředníci připravit a zpracovat, včetně 
provedení zápisů, kdy bývá běžnou záležitostí, že zápisy ze ZO jsou pra-
videlně pořizované o obsahu přes 100 stran a v minulosti zpracovaný zápis 
nad 20 stran ze ZO byl problém. 
Dále je třeba si uvědomit, že stávající účetní obce musí dnes zvládnout 
všechny náležitosti týkající se zpracování agendy kolem mezd s odkazem 
na zvýšený počet pracovníků na obci, např. o stavební četu nebo na nově 
zavedené mzdy pro členy JPO II. ale i pro zaměstnance MŠ, kdy součástí 
její prací je nově provádět i kompletního účetnictví MŠ. 
Také se již staráme o všechny kotelny v budovách obce svými zaměstnanci 
a nyní obec žádá na ERU o koncesi pro obec na teplo a teplovody, po pro-
vedené kolaudaci přestavby centrální kotelny na biomasu. 
Abychom toto zvládali, tak některé investice jsme směřovali i do správy – 
přechod na cloud, digitalizace, snažíme se nyní maximálně využít za-
koupený program GINIS (Usnesení, Smlouvy a další), včetně jsme zača-
li využívat systémy, které jsou s tímto programem kompatibilní, např. sys-
tém MINISTR. 
V tomto dvouletém období jsme investice směřovali na vybudování no-
vých sociálních zařízení na úřadě, výměra starých radiátorů za nové 
nebo do výměny starého osvětlení za nové LED osvětlení. Čekají nás 
další investice do zálohování počítačových systému a záložních zdrojů 
(elektrocentrály do všech budov ve vlastnictví obce). 
Aktivně spolupracujeme s partnerskými obcemi v Německu a Polsku a 
připravujeme spolupráci s obci v Rumunsku (Nová Huta) a s obcí na Slo-
vensku (Terchová).  
A nakonec se zmíním na postupném budování kamerového systému 
v obci s archivací po dobu 2 měsíců, který je pro ochranu majetku obce, 
ale i občanů. Ne k žádnému špehování. Ale také může sloužit 
k prokazování porušování zákonů, porušování obecních vyhlášek aj. neka-
lostí v obci, ale záznam může být použit jen na základě písemného poža-
davku Policie nebo občanů. Nelze ho použít na základě telefonátu. 

Tímto chci poděkovat všem, kteří podporují investiční prorůstovou roz-
počtovou politiku v obecním rozpočtu a chci poděkovat všem kolegům a 
spolupracovníkům na obci za odvedenou práci.                   

   Starosta obce 
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 Pozvánka na 16. zasedání   

Zastupitelstva obce Světlá Hora 

  

V pondělí 20.1.2025 od 17:00 hod 

se v přístavbě Mateřské školy bude konat 

16. zasedání Zastupitelstva obce Světlá Hora.  

Přesný program do uzávěrky tohoto zpravodaje nebyl znám, ale 
budete s ním seznámeni včas na úřední desce i ve vývěskách.  

Těšíme se na vaši účast, jak osobní, tak online. 
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PARKOVÁNÍ V OBCI 
Prosíme občany obce, aby neparkovali u kotelny, vedle bytového domu č. 
p. 407. Naváží se zde štěpka a tento prostor také slouží k odpadovému hos-
podářství – odvoz kontejnerů.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Dále prosíme, aby občané neparkovali v prostoru u bytového domu č. p. 
344, kde jsou umístěny velkoobjemové kontejnery, které je potřeba vyvá-
žet a mnohdy se stává, že je prostor zaplněn zaparkovanými auty a pracov-
níci Sběrného dvora se jen 
stěží mohou k těmto kontej-
nerům dostat. Mnohdy se mu-
sí najet na přilehlý chodník, 
aby byl vůbec odvoz odpadu 
možný. 
 
 
 
 
 
 
 
Děkujeme za dodržování a respektování dopravního značení a za tolerová-
ní práce zaměstnanců Sběrného dvora. 
                                                                                                                                                          
Iveta Šinalová 
referent obce                                                                             
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 Obec Světlá Hora 
Zastupitelstvo obce Světlá Hora 

Obecně závazná vyhláška obce Světlá Hora 
o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

Zastupitelstvo obce Světlá Hora se na svém zasedání dne 25. 11. 2024, usnesením 

č. Z15/2024/9  usneslo vydat na základě § 14 zákona č. 565/1990 Sb., o místních 

poplatcích, ve znění pozdějších předpisů (dále jen „zákon o místních poplat-

cích“), a v souladu s § 10 písm. d) a § 84 odst. 2 písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., 

o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, tuto obecně závaznou 

vyhlášku (dále jen „vyhláška“): 

Čl. 1 
Úvodní ustanovení 

1. Obec Světlá Hora touto vyhláškou zavádí místní poplatek za obecní 

systém odpadového hospodářství (dále jen „poplatek“). 

2. Poplatkovým obdobím poplatku je kalendářní rok. 
3. Správcem poplatku je obecní úřad. 
 

Čl. 2 
Poplatník 

1. Poplatníkem poplatku je 

• fyzická osoba přihlášená v obci nebo 

• vlastník nemovité věci zahrnující byt, rodinný dům nebo stav-

bu pro rodinnou rekreaci, ve které není přihlášená žádná fyzic-

ká osoba a která je umístěna na území obce. 

2.   Spoluvlastníci nemovité věci zahrnující byt, rodinný dům nebo stavbu 
pro rodinnou rekreaci jsou povinni plnit poplatkovou povinnost společ-
ně a nerozdílně. 

Čl. 3 
Ohlašovací povinnost 

1. Poplatník je povinen podat správci poplatku ohlášení nejpozději 
do 15 dnů ode dne vzniku své poplatkové povinnosti; údaje uváděné 
v ohlášení upravuje zákon. 
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2. Dojde-li ke změně údajů uvedených v ohlášení, je poplatník povi-
nen tuto změnu oznámit do 15 dnů ode dne, kdy nastala. 

Čl. 4 
Sazba poplatku 

1. Sazba poplatku za kalendářní rok činí 500 Kč. 

2. Poplatek se v případě, že poplatková povinnost vznikla z důvodu 
přihlášení fyzické osoby v obci, snižuje o jednu dvanáctinu 
za každý kalendářní měsíc, na jehož konci 

• není tato fyzická osoba přihlášena v obci, nebo 

• je tato fyzická osoba od poplatku osvobozena. 

3.      Poplatek se v případě, že poplatková povinnost vznikla z důvodu 
vlastnictví jednotlivé nemovité věci zahrnující byt, rodinný dům ne-
bo stavbu pro rodinnou rekreaci umístěné na území obce, snižuje 
o jednu dvanáctinu za každý kalendářní měsíc, na jehož konci 

• je v této nemovité věci přihlášena alespoň 1 fyzická osoba, 

• poplatník nevlastní tuto nemovitou věc, nebo 

• je poplatník od poplatku osvobozen. 

Čl. 5 
Splatnost poplatku 

1. Poplatek je splatný ve dvou stejných splátkách, a to nejpozději 

v termínech do 15. dubna a do 15. září příslušného kalendářního 

roku. 

2. Vznikne-li poplatková povinnost v období mezi daty uvedenými 

v odstavci 1, je poplatek splatný jednorázově ve lhůtě splatnosti 

druhé splátky podle odstavce 1. Vznikne-li poplatková povinnost po 

uplynutí lhůty splatnosti druhé splátky podle odstavce 1, je poplatek 

splatný jednorázově do patnáctého dne měsíce, který následuje po 

měsíci, ve kterém poplatková povinnost vznikla.  

3. Lhůta splatnosti neskončí poplatníkovi dříve než lhůta pro podání 

ohlášení podle čl. 3 odst. 1 této vyhlášky. 
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 Čl. 6 
 Osvobození a úlevy 

1. Od poplatku je osvobozena osoba, které poplatková povinnost 
vznikla z důvodu přihlášení v obci a která je: 

• poplatníkem poplatku za odkládání komunálního odpadu 

z nemovité věci v jiné obci a má v této jiné obci bydliště, 

• umístěna do školského zařízení pro výkon ústavní nebo 

ochranné výchovy nebo školského zařízení pro preventivně 

výchovnou péči na základě rozhodnutí soudu nebo smlouvy, 

• umístěna do zařízení pro děti vyžadující okamžitou pomoc 

na základě rozhodnutí soudu, na žádost obecního úřadu obce 

s rozšířenou působností, zákonného zástupce dítěte nebo ne-

zletilého, 

• umístěna v domově pro osoby se zdravotním postižením, do-

mově pro seniory, domově se zvláštním režimem nebo 

v chráněném bydlení, 

• nebo na základě zákona omezena na osobní svobodě 

s výjimkou osoby vykonávající trest domácího vězení. 

2.      Úleva se poskytuje osobě, které poplatková povinnost vznikla 

z důvodu přihlášení v obci a která: 

• je starší 70 let včetně, a to ve výši 200 Kč, 

• je starší 80 let včetně, a to ve výši 400 Kč. 

3. V případě, že poplatník nesplní povinnost ohlásit údaj rozhodný 

pro osvobození nebo úlevu ve lhůtách stanovených touto vyhláš-

kou nebo zákonem, nárok na osvobození nebo úlevu zaniká. 

 

Čl. 7 
Přechodné a zrušovací ustanovení 

1. Poplatkové povinnosti vzniklé před nabytím účinnosti této vyhláš-
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ky se posuzují podle dosavadních právních předpisů. 

2. Zrušuje se obecně závazná vyhláška obce Světlá Hora č. 5/2023, o 

místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství, 

ze dne 4. prosince 2023. 

Čl. 8 
Účinnost 

Tato vyhláška nabývá účinnosti dnem 1. ledna 2025. 

 
 
 
 

      
Příspěvky místních spolků a sdružení 

 

Kurz keramiky 

Zveme vás na tradiční  kurz keramiky, který se bude konat i v Novém ro-
ce  10.1.2025 v 17:00hod. v přístavbě MŠ. 

 Za  pořadatele Babišová Edita 
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 Hasiči Světlá Hora 

Mikulášská sbírka 
Ve čtvrtek 5. prosince 2024 se do Mateřské školy 
v Karlovicích vypravil Mikuláš s andělem a čertem, 
aby zde předali připravené balíčky dětem v rámci 
Mikulášské nadílky. 35 balíčků bylo nachystáno ze 
sbírky, kterou jsme připravili pro děti z Mateřské 
školy Karlovice. Tedy pro děti z obce, která byla 

zářijovými povodněmi těž-
ce poškozena. 
Jsme rádi, že vypsaná sbírka se setkala 
s příznivým ohlasem a podařilo se požadovaný 
počet balíčku naplnit a úspěšně je předat. Děti 
měly i přes počáteční ostych před čertem 
z nadílky nadšené a s balíčky spokojené. Veliké 
poděkování za Mikulášskou nadílku vyjádřili uči-
telky MŠ z Karlovic všem účastníkům nadílky i 
všem, kteří se na sbírce podíleli. 
 K tomuto poděkování se připojujeme i my a 
chceme všem, kteří se na sbírce podíleli poděko-
vat: 
Obec Světlá Hora, Charita 
sv. Martina Malá Morávka, 
paní Bušíková, Habčáková, 
Janušová, Kalašová, bratři 
Kalašovi, paní Kopincová, 

pan Kubečka, paní Kubičíková, Kvapilová, Rončá-
ková, Šamajová, manželé Šidlíkovi, paní Uhrová, 
Vojtíšková, hasiči Světlé Hory. 
Všichni si zaslouží poděkování za úsměvy 
v rozzářených dětských tvářích.  
Všechny balíčky byly opatřeny jmenovkou dítěte 
na obrázku s mikulášskou tématikou.   
 
 
 
Mikuláš u hasičů 
Sbor dobrovolných hasičů Světlá Hora připravil i v závěru roku 2024 pro 
děti tradiční Mikulášskou nadílku, které se zúčastnilo téměř 70 dětí 
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s doprovodem. Přestože se na-
dílka konala venku v prostoru 
hasičské zbrojnice ve Světlé 
Hoře, měla nadílka příznivý oh-
las. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Mikulášská nadílka bývá poslední akcí končícího roku. Těšíme se na vás 
i v roce 2025 na našich akcích pro děti i širokou veřejnost. Přejeme všem 
občanům mnoho úspěchů v novém roce 2025.  
 

Zdeněk Hudec 
                                                                        SDH Světlá Hora 
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Mateřská škola Světlá Hora 

 
 

Prosincovým tématem bylo „Vánoce na zemi“.   
Děti rozvíjely své znalosti a poznatky o předvánočním čase. Povídali 
jsme si o různých zvycích, které se váží právě k Vánocům. Vyzkoušely 
lití olova, krájení jablíčka, holčičky házely bačkorou, povídali jsme si o 
adventním  čase i betlému. Vyprávěli jsme si pohádky, kde si děti osvět-
lily, co je dobro a zlo. Také pokračovalo nacvičování vánoční besídky 
pro rodiče, která proběhla 12. prosince. 
 
4. prosince 2024 – MŠ navštívilo divadlo s hudebním představením Je-
zulátko se nám narodilo. Hudební příběh o narození Ježíška. Děti byly 
aktivně zapojeny do děje, jakoby právě putovaly s Josefem a Marií do 
Betléma. Děj se prolínal se společným zpěvem tradičních koled. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
5. prosince 2024 – se přišel na děti podívat Mikuláš, s sebou přivedl 
také své pomocníky anděla a čerta. Moc děkujeme hasičům ze Světlé 
Hory, že nám poslali moc hodného Mikuláše, čerta a anděla. Děti zpívaly 
písničky a recitovaly básničky. Všichni společně slíbili, že budou už jen 
hodní. Na závěr všechny děti i ty, co byly zrovna nemocné dostaly miku-
lášský balíček plný sladkostí.  
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12. prosince 2024 – proběhla Vánoční besídka. Děti zahrály příběh o Ne-
bavíně, která chtěla zničit Vánoce. Na besídku se pečlivě připravovaly, 
aby předvedly všem divákům, co se naučily. Nezapomnělo se ani na dáre-
ček pro rodiče, který děti v průběhu prosince vyráběly. 
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17. prosince 2024 – 3. prosince je mezinárodním dnem osob se zdravot-
ním postižením. I děti si ve školce vyzkoušely, jaké to je být zdravotně 
znevýhodněný. Zjistily, že musí zapojit jiné smysly, aby dokázaly, co je 
pro ně běžné. Například:  malování nohou, pusou, stezka pro nevidomé, 
brailovo písmo, a jiné činnosti, které dětem přiblíží svět dětí zdravotně 
postižených. 
 
19. prosince 2024 – se předškolní děti zúčastnily projektového dne v ZŠ 
Andělská Hora. Téma bylo vánoční dílničky. Paní učitelky a děti ze zá-
kladní školy si pro naše školkové děti připravily zajímavé činnosti. Děti si 
zazpívaly koledy, zatančily  i něco hezkého vyrobily . Starší kamarádi si 
také připravili divadelní představení, které se jim moc povedlo. Dětem se 
akce moc líbila. Děkujeme. 
 
20. prosince 2024 – se děti i paní učitelky oblékly do pyžama a všichni 
jsme si užili skvělý pyžamový den plný her a dobrot. Bylo to milé zakon-
čení roku 2024 v MŠ. Potom už se děti těšily na prázdniny, ale hlavně na 
Ježíška, který jim přinese ty vysněné dárky. 
Co nás čeká v lednu  
• zimní hrátky na sněhu 
• vitamínový den  
• den pokusů 
Provoz MŠ bude přerušen od 23. prosince 2024 do 1. ledna 2025. MŠ bu-
de v provozu od 2. ledna 2025.  
 
Více fotografií naleznete na webových stránkách mateřské školy. https://
www.mssvetlahora.cz/ 
 

Jana Šubová 
ředitelka MŠ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.mssvetlahora.cz/
https://www.mssvetlahora.cz/
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PROSINEC V ZŠ A PLÁNY NA LEDEN 

Prosinec je měsíc, který plyne opravdu rychle, je nabitý událostmi i předvánoční-
mi akcemi a jinak tomu nebylo ani v naší škole. Než se k těmto většinou pozitiv-
ním věcem dostanu, ještě cítím potřebu reagovat na bouřlivou diskusi, která se 
rozvířila kolem mé žádosti o schválení příspěvku (dotaci pro podporu žákovských 
aktivit) směřované na zastupitele Světlé Hory.   
S paní zástupkyní jsme se zúčastnily obecního zastupitelstva, kde jsme chtěly zjis-
tit, zda SH ve svém rozpočtu počítá s nějakou formou podpory našich dětí. Ze se-
staveného rozpočtu to nebylo patrno, proto jsem vznesla tento dotaz přímo na za-
stupitele (diskutovalo se veřejně, záznam je jistě k dispozici, nebudu jej tedy roz-
vádět). Vzhledem k rozpočtu SH, podporujícímu všemožné oblasti, jsem sepsala 
předběžnou žádost o 400 tisíc, abych zjistila, zda můžeme s podporou našich dětí 
počítat, popř. v jaké výši. Následovala řada e-mailů s dotazy (připomínkami) ně-
kterých zastupitelů SH, jež jsem se snažila zodpovědět. Jelikož se věc „řešila“ i 
přes sociální sítě, chci uvést fakta zde: 
• Město AH schválilo provozní příspěvek na rok 2025 pro školu ve výši 

2 166 420,- Kč (provozní výdaje a správa budovy). Andělská Hora počítá 
nad rámec provozního příspěvku i s financováním opravy další části střechy 
a finančním pokrytím projektů na obnovu např. odborných učeben 
(předfinancování a následné dofinancování). (Pro srovnání uvádím, že SH 
schválila provozní příspěvek pro MŠ ve výši 3 300 000,- + 1 200 000,- na 
energie v MŠ.) 

• Platy pedagogů, a zatím také z velké většiny platy správních zaměstnanců, 
jsou hrazeny z MŠMT (co na správní zaměstnance nestačí, dokrývá město 
AH). 

• Zapojujeme se do projektů a výzev, které nám zajišťují např. částečnou ob-
novu elektronického vybavení školy aj., abychom pro školu zajistili progre-
sívní posun. 

• V letošním roce máme celkem 94 žáků, z toho 63 je ze Světlé Hory. 
Požádali jsme SH o příspěvek ve výši 400 000,- Kč na „prostředky, které by 

byly využity výhradně pro potřeby žáků, a to např. na odměny pro žáky 
za aktivity během školního roku, na soutěže, plavecký kurz, kulturní vyži-
tí žáků, na preventivní programy proti výskytu patologických jevů, exkur-
ze, výtvarný a kreativní materiál k tvoření dětí, na podporu čtenářství, na 
pomůcky oživující výuku, na podporu zájmových kroužků, hrací prvky 
pro děti apod.“ 
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• Dotace Světlé Hory je vždy využita VÝHRADNĚ pro děti, nikoliv na 
„obohacení“ pedagogů či „navýšení majetku“ Andělské Hory a je vždy 
řádně a do koruny vyúčtována. Je tedy zřejmé kdy, za co a za jakým 
účelem byly peníze utraceny. 

• Jsem si vědoma toho, že obce „bojují“ o každou korunu (jako my), ale 
na druhou stranu, kdo jiný by měl být podporován než právě naše bu-
doucí generace. Je jen na zastupitelích SH zda a v jaké výši to bude. 

• Pokud máte ke škole jakýkoliv dotaz, obraťte se prosím přímo na 
nás, ať máte informace přímo „od zdroje“ a nikoliv zkreslené. 

Přejdu-li ke skutečnému prosincovému dění ve škole, uvedu moc ráda, že jsme 
se zapojili do sbírky „Krabice od bot“, kde děti s p. učitelkami (v čele s Ž. Honi-
govou) pomohly naplnit přes 30 dárků pro potřebné vrstevníky v rámci charity. 
Vyzdobili jsme vánočně a zimně celou školu. Také připomenu zpívání dětí s p. 
uč. S. Spáčilovou u rozsvěcování vánočních stromků v našich obcích a prodej 
žákovských výrobků na dni otevřených dveří a vánočních dílnách. (Výtěžek 
z akce bude využit na aktivity dle demokratického hlasování žáků :o) Konala se 
mikulášská nadílka přímo ve škole, kterou si se spolužáky užili vedoucí akce – 
deváťáci. Uskutečnila se předvánoční Adventní výzva, s níž jsme si užili spous-
tu legrace. Připravili jsme další projekt s MŠ a celoškolní projekt Vánoční díl-
ničky, kde si žáci zvolí svůj rozvrh dne. Pilně se připravujeme s deváťáky na 
úspěšné zvládnutí přijímacích zkoušek, které se kvapem blíží. Naši reprezentanti 
absolvovali šachová klání a florbalový turnaj. Vyjeli jsme do divadla za kultu-
rou. Připravili jsme pro žáky výlet do vánoční Olomouce a pro mladší předsta-
vení sférického kina. Absolvovali jsme další meziškolní setkání lídrů škol 
v rámci projektu Pomáháme školám k úspěchu. Třeťáčci si nacvičili malý muzi-
kál nejen pro MŠ, osmáci si vyjeli zabruslit do Rýmařova, zájemci mohli absol-
vovat předvánoční zklidnění na rorátech, některé třídy využily sněhu a zabobo-
valy si, konaly se třídní besídky… 
Z úředních záležitostí jsme průběžně podnikly s paní zástupkyní několik hospi-
tací v hodinách, jejichž výsledky jsme následně rozebraly s dotčenými pedago-
gy. Umožnili jsme stáž kolegyni – spolustudentce z ředitelského manažerského 
studia Mgr. L. Galové. Jednali jsme o možnostech obměny osvětlení prostor 
školy atd.    
Plány na leden: 

6. ledna 2025 návrat žáků po Vánocích; 
23. 1. III. Pedagogická rada; 
28. ledna – Přijímačky na nečisto pro deváťáky; 
28. ledna – Divadélko z Hradce Králové; 
? Preventivní akce Policie ČR; 
30. ledna vydávání výpisu pololetního vysvědčení; 
31. ledna jednodenní pololetní prázdniny pro žáky. 

                Za tým ZŠ Kamila Bezová 
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V minulém zpravodaji SH nám nějaký šotek přeházel text, který pak nedával 
smysl, ale věřím, že tentokrát bude určitě vše v pořádku…  

  
 

Florbal ve školním roce 2024/2025 
 
I v letošním školním roce funguje kroužek florbalu na naší škole. Zájem je jak 
z řad žáků a žákyň na druhém stupni, tak i na stupni prvním. Na setkáních zdoko-
nalujeme individuální dovednosti v práci s florbalkou a míčkem, souhru v rámci 
družstva a probíhá také příprava na reprezentaci školy v Okresní florbalové lize 
žáků základních škol okresu Bruntál, které se pravidelně účastníme. V tomto roč-
níku ligy jsme absolvovali již 2 turnajová kola, která proběhla na bruntálských 
školách. V říjnu na ZŠ Jesenická a v prosinci na ZŠ Okružní. Na obou turnajích 
jsme předvedli solidní výkony, které však nebyly podpořeny výhrami a uzavírali 
jsme tak celkovou tabulku umístění. Další turnaj florbalové ligy se bude konat 
v tělocvičně naší školy, kde budeme očekávat bouřlivou atmosféru domácího pro-
středí a budeme se snažit uhrát co nejlepší výsledek nejen v každém zápase, ale 
také v celém turnaji! Podrobné informace naleznete na www.oflz.estranky.cz 
     

   Vedoucí kroužku, Jiří Zaoral 

 
Akce Adventní výzva 
Blížil se nám adventní čas a my jsme si s kolegy lámali hlavu, jakým způsobem 
dětem toto období ve škole zpestřit. Paní učitelky chystají pestrou výuku s vánoční 
tématikou, různé třídní hry, a ještě k tomu všemu jsme dětem připravili adventní 
výzvy, na každý školní den jednu. Jak to všechno probíhá? Každý všední den bě-
hem Adventu se sejdeme o velké přestávce u vánočního stromečku. Pro tuto školní 
akci máme speciálně připravenou nástěnku, kam připínáme každý den informace 
k Adventu, je to takový náš adventní kalendář bez „kokin“ s mnoha důležitými 
poznatky, které je třeba znát, a tomu ještě ta nová výzva. Nejdříve si přečteme ně-
jakou informaci (potřebujeme nasávat informace kde se dá :D) a následně si spo-
lečně přečteme úkol na daný den.  Jaké výzvy už jsme měli?  Jedna z výzev měla 
název Bobřík mlčení. Tady se museli žáci dorozumívat řečí těla, nebo kreslením. 
Imunita – tento den byl pro žáky skvělý, byli totiž imunní vůči špatným známkám 
a domácím úkolům, testům, nebo mohli vybrat jednu hodinu ze dne, kdy se neuči-
li. Jendou z výzev byl také Den vánoční hudby, při práci jsme si pouštěli vánoční 
písně. A úplně nejlepší byl asi Pohodový den. To jsme mohli všichni přijít 
v oblečení, ve kterém se cítíme dobře a pohodlně.  Někdo přišel v teplákách, ně-

http://www.oflz.estranky.cz
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kdo v županu, někdo v pyžamu. No je to prostě celé jedna velká zábava a legrace. 
Do konce už nám zbývá jen několik dnů, ale určitě si je užijeme stejně, jako ty 
předchozí.                                                                                                                                           
Markéta Nitraiová 

 
 

Vánoční výzva 
Letos jsme si na prosinec spolu s našimi deváťáky připravili vánoční výzvu. Tato 
výzva spočívala v tom, že každý den se o velké přestávce sešla celá škola, přečet-
li jsme si spolu o nějaké vánoční tradici, zvyku či jiné věci, která souvisí 
s Vánocemi, abychom dětem v dnešní digitální době připomněli české zvyky, 
tradice a osoby, které se vztahují k období Vánoc. A tak děti měli možnost 
dozvědět se například, kdo byla Sv. Lucie, zajímavosti o Mikuláši, jaké barvy a 
vůně jsou pro Vánoce typické, co znamenají jednotlivé svíce na adventním věnci 
a spoustu dalších zajímavých věcí. Dále následovala nějaká mini výzva či úkol, 
do které se zapojily jak děti, tak i dospělí. A tak jsme měli Přezdívkový den, Po-
hodový den aneb přijdi oblečený v něčem pohodlném a neobvyklém, Kolíčkový 
den, Den zakázaných slov, Den imunity, který se dětem asi líbil nejvíce a další. 
Cílem této výzvy bylo dozvědět se něco nového, zpříjemnit si čekání na Vánoce 
a zároveň prohloubit vzájemnou týmovou spolupráci.                                         

               A. Meluchová, TU 9. A 

 
 

Mikuláš ve škole 
Dne 6. prosince i k nám do školy zavítal Mikuláš se svými čerty a anděly. Jako 
každoročně se organizace školního Mikuláše chopila devátá třída. Mikuláš spolu 
se svými pomocníky a Knihou hříchů obešel všechny třídy a zkontroloval, jak 
jsou na tom naše děti. Hodné děti dostaly za odměnu nějakou cukrovinku, těm 
méně hodným se na lavici objevilo uhlí nebo je čerti „zkrášlili“ k obrazu svému. 
Žádného hříšníka si nakonec čerti neodnesli, ale Mikuláš slíbil, že to raději přijde 
příští rok zkontrolovat znovu.   
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 QUAD- Pepa Team 

  Kdybychom s týmem měli celkově hodnotit tuto sezonu, tak za nás nic moc. 

    Už při prvním seriálu v Horním Újezdě, jsem si svým cca 30-metrovým sko-
kem zlomil na 2x zápěstí. To byla pro mě stopka na dva závody a přišel jsem 
tak o dost bodů. Pak už nešlo SUPER MAFIÁNY na čtyřkolkách bodově do-
hnat. I přesto všechno jsem si odnesl dost zkušeností do další sezony. Ale nebyl 
bych to já, kdybych si aspoň několikrát nestoupl na bednu, a to na krásném 
3.místě v Krásné Lípě, 1. místo na Offroad Maratonu, 3. místo v Budišově nad 
Budišovkou. A pár holeshotu se taky zadařilo. Celkem tedy za tuto sezonu 8. 
místo v kategorii Junior II. Ted mě čeká odpočinek, možná pár tréninků a zim-
ní příprava na další sezonu. 

 Celý náš team by chtěl touto cestou strašně moc poděkovat lidem bez kterých 
by to nemohlo fungovat, kteří mě jak finančně, tak týmově podporovali. 

     

  Obec Světlá Hora 

  Staré Město 

  FA-BIO spol. s.r.o- Ing. Zelený 

  Autodoprava Šebestík 

  MELDA PAVEL s.r.o. 

  Patrik Skácel – Staré Město 

  Pepa Duda s manželkou 

  Dan Pelikán s rodinou 

  Ivo Krajčovič a jeho fotbalový  klan s fanoušky 

  Petr Václavík s manželkou 

  Denisa Dobošová 

  Děkujeme, moc si vážíme vaší pomoci :-) 

  Celý team vám přeje jen to nejlepší a hodné zdraví v novém roce 2025. 

Více info na stránkách: 

 QUAD-Pepa Team                          quad_pepa_team_5 
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Vedení obce Světlá Hora  vyjednalo s firmou PRO-DOMA slevu na 
zakoupený stavební materiál pro všechny občany s trvalým pobytem ve 

Světlé Hoře.  
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Vedení obce Světlá Hora  vyjednalo s GENERALI ČESKOU POJIŠ-
ŤOVNOU slevu na produkty pro všechny občany s trvalým pobytem ve 

Světlé Hoře.  
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Mnoho štěstí a úspěchů v novém 
roce Vám přeje  Obec Světlá Hora 
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93 let Anežka Vaculíková, Světlá 

85 let Vratislav Panáč, Světlá 

80 let Marie Holků, Světlá 

79 let Helena Rapantová, Světlá 

79 let Jaroslava Strižová, Suchá Rudná 

78 let Jarmila Hynková, Světlá 

78 let Květoslava Hirschlerová, Světlá 

76 let Marta Rumpová, Světlá 

76 let Božena Brežáková, Světlá 

75 let Stanislav Orság, Světlá 

75 let Pavel Hadraba, Podlesí 

75 let Jan Kovařík, Světlá 

75 let Antonín Slavík, Stará Voda 

73 let Jan Kabot, Světlá 

73 let Dagmar Hadrabová, Podlesí 

72 let Zdeněk Zemančík, Suchá Rudná 

72 let František Michalec, Dětřichovice 

71 let Josef Svoboda, Světlá 

71 let Vojtěch Fiala, Světlá 

70 let Marta Hanusová, Světlá 

65 let Marie Kvasničková, Světlá 

 

V naší rubrice zveřejňujeme jubilanty, kteří dosáhli věku 60 let, 65 let  

a od dovršení 70 let každý rok.

 

Copyright © Obec Světlá Hora 2025, Světlá 374, Světlá Hora, IČO: 00296392. 

Evidováno jako periodický tisk územního samosprávného celku pod číslem MK ČR E 10598. 

Vyšlo 1.ledna 2025 v nákladu 690 výtisků. Vychází měsíčně, pro obec Světlá Hora. 

Uzávěrka dalšího čísla je v pátek 24. ledna 2025 v 15:00 hod.. 

Graficky zpracovala Radka Soroková 

Veškerá placená inzerce je redakčně neupravena  


